
Verslag van de nieuwjaarsbijeenkomst op maandag 10 januari 2022 

Presidente Ria: 

➢  verwelkomt ons op deze feestelijke zoomnieuwjaarsbijeenkomst, in het 
bijzonder de aspirant-leden Monique Varma, Franca Olujic, Ingrid Frijlink 
en Claire Huijts 

➢ wenst namens het bestuur allen een voorspoedig en gezond Nieuwjaar 
met de hoop dat onze kernwoorden: betrokken- betrouwbaar- 
Ontmoeten – Verbinden, tot hun recht moge komen. 

➢ Janny – niet aanwezig- vandaag 75 jaar, is namens de club begroet met 
bloemen. 

➢ Om 8 uur sluiten de professoren van het Rosannafonds, Rosi Braidotti en 
Anneke Smelik en de winnaar van de beurs 2021 Maha Al Buhar zich bij 
ons aan. 

Leden aan het woord  

➢ Susana: 
o Nodigt, vol energie na een familievakantie in Vlieland, oud en 

nieuw met vrienden, kindjes op bed, ons uit om  
o zich op te geven voor de online Wintervergadering op 12 februari, 

waar de nieuwe statuten en HR besproken en geaccordeerd 
worden 

o op de site van de Unie de concepten hiervan te lezen en vragen 
/commentaar naar de uniesecretaris te sturen. 

o Jacqueline en Susana zijn voor de wintervergadering onze 
afgevaardigden. 

o deelt mee dat wij onze statuten en het HR dienen aan te passen 
aan de nieuwe van de Unie. 

o een werkgroep statuten en HR wijziging club ’s-Gravenhage is dus 
nodig. Geef je op bij Susana ( Ria s) 
 

➢ Cleo: 
o Vertelt dat op 23 december jl. Corrie, Anemone, Nanny en Cleo de 

laatste maandelijkse levering hebben gedaan van diverse soorten 
maandverband aan de 3 voedselbanken in Scheveningen, 
Morgenstond en Moerwijk. Wat ze van harte hoopten is 
bewaarheid: soortgelijke projecten zijn het afgelopen jaar gestart 
bij oa een aantal soroptimistclubs, de stichting armoedefonds. Het 
bestuur van voedselbank Haaglanden heeft hen schriftelijk de 
verzekering gegeven dat de drie genoemde voedselbanken van 



maandverband voorzien blijven worden voor de meisjes en 
vrouwen die dat tgv financiële armoede nodig hebben. 
Driewerf hoera en Chapeau voor deze geweldige actie die geborgd 
gaat worden, een unieke prestatie! 
 

➢ Daniella: 
o Heeft ons zeer gewaardeerde erelid Corrie de Roo ( pianist c.s.) 

namens de club bezocht en haar met een schaal met bolletjes 
blauwe druifjes een goed Nieuwjaar gewenst. Communiceren met 
Corrie gaat via een schriftje. Zij hoort en ziet slecht, wordt goed 
verzorgd en is omringd door bossen bloemen en liefdevolle 
aandacht. Dank Daniella! 
 

➢ Madelief: 
o Voor de tweede maal op rij is in december de tentoonstelling 

Mode in Kleur en het hele Kunstmuseum dicht gegaan. Een grote 
teleurstelling voor de hele kunstsector en een uitdaging om de 
moed er in te houden, echter van de nood is een deugd gemaakt: 
bepaalde administratieve achterstanden worden weggewerkt. Zo 
wordt de gehele collectie van 50.000 kledingstukken van voorheen 
het Kostuummuseum (opgericht door voormalig medesor Mary De 
Jong) en dat bewaard wordt in een depot in de kelders van het 
aanpandige Museon, “ouderwets met de hand” in de computer 
gezet, elke stuk met een eigen code, zodat de gehele collectie 
inzichtelijk wordt. Hiertoe zijn twee enthousiaste jonge vrouwen 
voor een paar dagen per week aangenomen en zij genieten van elk 
kledingjuweel dat door hun handen gaat. Dat conservatoren zo 
dagelijks ‘in en uit’ de eigen collectie kunnen lopen en daarbij ook 
nog de aanwezigheid van een eigen restauratieatelier maakt de 
situatie in het Kunstmuseum uniek. 

o Ook wordt hard gewerkt aan de uitgestelde tentoonstelling van 
Cristobal Balenciaga, die geopend wordt in de komende herfst. 
Balenciaga, een van de beroemdste naoorlogse couturiers, 
Spanjaard, bevriend met Hubert de Givenchy en wonende in Parijs, 
door Dior ‘de dirigent van het orkest der couturiers’ genoemd. 
In deze tentoonstelling wordt het accent gelegd op de klassiekers 
en uitleg gegeven hoe het huidige modehuis Balenciaga, 
momenteel “het hipste merk ever”zegt Madelief, schatplichtig is 
aan het verleden. 
Veel dank Madelief voor deze inspirerende inbreng! 



 
➢ Andrea: 

o via Mathilde kwam zij in contact met Chantal Schinkels, auteur van 
het boek: ‘De IT Girl, hoe overleef je een door mannen 
gedomineerde werkvloer’  
Andrea heeft haar bereid gevonden voor ons een webinar te 
houden, medio maart en gratis! De opbrengst hiervan kan als 
fundraising besteed worden aan een sociaal doel. 

o Opdracht: ieder van ons verkoopt 5 kaartjes zodat er zeker 100-
120 deelnemers zijn en minimaal 500 euro opgebracht gaat 
worden. 

o Andrea, Ria en Jarina, hebben nog 2 sorren nodig voor de 
organisatie 

o Geef je heel graag op bij Andrea. 
Dank Andrea voor deze actie, dit wordt een succes! 

 

Om 8 uur sluiten Anneke Smelik, hoogleraar visuele cultuur en Rosi Braidotti, 
hoogleraar filosofie en Maha Al Buhar, de winnaar van de Rosannafonds beurs 
2021, zich bij ons aan. 

➢ Emilie verwelkomt de drie dames hartelijk namens club ’s-Gravenhage 
en legt uit waarom de commissie Sociale Doelen juist het Rosannafonds 
opgericht door mevrouw Smelik en mevrouw Braidotti, in 2021 koos 
voor een donatie: 

o De doelstellingen van het fonds sluiten heel goed aan bij de 
uitgangspunten van het Soroptimisme namelijk: 

o het inzetten van onze kennis en vaardigheden om de positie van 
vrouwen en meisjes te verbeteren door het vergroten van toegang 
tot onderwijs voor vrouwen en meisjes en het verbeteren van 
duurzame mogelijkheden tot hun economische zelfstandigheid. 

o Daarbij is het thema van de Nederlandse Unie dat loopt tot 
2030:’empowerment of women through education and leadership’ 

o Financieel is het fonds gezond en heel goed op orde. 
 

➢ Anneke: 
o Dankt de club en vertelt hoe zij met Rosi haar levenspartner het 

Rosannafonds een Utrechts fonds, in 2017 oprichtte als hun 
nalatenschap met als doel om de positie van vrouwen in het hoger 
onderwijs, op de universiteit en in de wetenschap te verbeteren. 



o  Beiden komende uit de vrouwen beweging en beiden zijn 
hoogleraar geworden toen het percentage vrouwelijke 
hoogleraren op de universiteiten nog 2 en iets later 7 procent was. 
Zij weten alles van de uitdagingen waar je als vrouw voor stond en 
staat. Nu is 30 procent van de professoren een vrouw. 

o Er zij 30-40 aanvragen voor een beurs per jaar, de meeste zijn van 
vluchteling studenten en wetenschappers, vaak met een 
schrijnend verhaal. 

o De beurzen worden meestal rond 8 maart tijdens een grote 
happening uitgereikt, de laatste maal live in 2019. Vanwege de 
pandemie. 

o Maha hebben ze nog niet in levende lijve kunnen ontmoeten. 
o Op de vraag van Emilie wat hun ideaal is op langer termijn: groei 

en een vast onderdeel worden van de universiteit Utrecht en alle 
Nederlandse universiteiten. 
 

➢ Rosi: 
o  ‘Wij waren arme Italiaanse immigranten in Melbourne’. Haar 

eerste beurs ontving zij van de Rotary Club in die stad en 
besteedde het geld aan boeken voor de highschool. Dankzij 
meerdere fondsen was Rosi in staat om verder te studeren. ‘Met 
trots kunnen we het nu teruggeven’. 
 

➢ Anneke: 
o Op een vraag van Emilie daarnaar zegt Anneke dat er zeker 

selectiecriteria zijn: excellentie, bewijs van ondersteuning van de 
universiteit, de motivatiebrief. Het moeilijkste: hoe bewijst iemand 
dat ze arm is. Er wordt niet om een bankafschrift gevraagd. Kijken 
naar het levensverhaal geeft wel enig inzicht. 

o Rosi vult aan: ons criterium is eigenlijk: ‘goed genoeg’, belangrijk 
is: waarom heeft de kandidaat geld nodig? 

o Veel aanvragen nu ook van dertigers, veertigers, die een volgende 
stap in hun carrière willen maken, vaak een” bottleneck” en die 
geen vaste aanstelling krijgen na hun promotie op de universiteit 
en overbelast worden met onderwijstaken. Dit tengevolge van 
grote bezuinigen. Een moeilijk dilemma voor het fonds, het is 
eigenlijk een politiek probleem. 
 

➢ Corrie  feliciteert Maha met het winnen van de beurs in 2021 en stelt 
haar een aantal vragen: 



o Is het moeilijk in deze Coronatijd om de studiedoelen te halen? 
o Waar heeft ze haar beurs aan besteed? 
o Is er een vrouw die ze als een rolmodel ziet in “human rights”? 
o Waar wil je werken in de toekomst? 

 
➢ Maha: 

o het was zeker niet makkelijk, alleen in Holland, de hele familie in 
Jemen, studeren voor haar master met een parttime baan. Veel 
steun kreeg ze van mensen om haar heen en eind vorig jaar 
behaalde zij haar master degree met een heel goed cijfer. Ze is nu 
master ‘ human rights and conflict studies’. 

o  Ze heeft nu een baan voor 20 uur. 
o De helft van haar beurs was voor de kosten van de 

masteropleiding en de andere helft ging op aan boeken, 
uitprinten van boeken op internet( kreeg oogproblemen van het 
turen naar het computerscherm), openbaar vervoer naar het paar 
colleges die live gegeven werden en een laptop. 

o Professor dr Jolle Demmers is haar grote voorbeeld, hoogleraar in 
conflict studies and human rights. Ze is een geweldig in haar vak, 
intelligent en bescheiden en heel behulpzaam. Rosi: ‘I couldn’t 
agree more and don’t forget Eleonore Roosevelt,( medeoprichter 
van de Universele Verklaring van de Rechten van de Mens) she is 
the greatest”. 

o Maha wilt haar PhD halen en universitair docent worden, liefst 
ook hoogleraar. 
 

Er volgen nog veel vragen in dit zeer levendig gesprek over en weer: 

 

➢ Tülay  
o De studiebeurs komt terug staat in het regeerakkoord, heeft dit 

effect op een beurs van het Rosannafonds? 
Anneke 

o Er zullen altijd beurzen nodig zijn om stappen te kunnen maken in 
een wetenschappelijke carrière. De doelen van het fonds zijn 
zodanig vastgelegd dat ze toepasbaar blijven in veranderde 
omstandigheden. 
 
 

➢ Claire: 



o Heeft Noviet de positie van vrouwen in de wetenschap negatief 
beïnvloed? zij vernam dat er veel minder vrouwen 
wetenschappelijke artikelen schreven. 

Rosi: 
o Statistieken wijzen uit dat de verdeling van taken in het 

huishouden zijn teruggegaan naar het niveau van 1950. 
Anneke 

o Ziet bij jonge collega’s dat ze hebben geleden onder het 
thuiswerken met kleine kinderen. 

o Grote zorgen baren haar de bevindingen dat vrouwelijke 
studenten zo faalangstig zijn en perfectionistisch. Er is blijkbaar 
een enorme druk vanuit social media en dit lijkt verergerd door de 
huidige situatie tgv de pandemie. 

o Daarom hebben zij het “goed genoeg” concept geïntroduceerd. 

 

➢ Ria L: 
o Houden jullie contact met elkaar na de toekenning van de beurs en 

het behalen van het diploma? 
Anneke:  

o er is een alumni netwerk dat na de pandemie weer nieuw leven in 
geblazen krijgt, hier komen ook nieuwe activiteiten uit voort 

Rosi:  
o De geest van Rosanna is “intergeneration solidarity” De 

samenwerking met ons de Haagse sorren, een ‘distinguised 
association’ met een lange traditie,ziet zij als een uiting hiervan. 

 

➢ Inez: 
o Heeft Maha emotionele steun gehad in deze Coronatijd waar 

vaker sprake is van eenzaamheid en depressieve gevoelens 
Maha: 

o van tijd tot tijd was het heel moeilijk, heeft steun gehad van een 
paar ‘brilliant friends’  en van de universiteit docenten. Haar 
werkhouding is doorzetten en dat lukte niet altijd.Uiteindelijk is 
het toch gelukt haar masterdegree te halen! 

 
 

➢ Corina: 



o Hoe was het met het Nederlands in haar studie en met de 
Nederlanders om haar heen? 

Maha: 
o verstaat Nederlands goed, heeft haar inburgeringcursus gehaald 

en nu nog een examen spreekvaardigheid, is een aandachtspunt, 
nog veel oefenen. Haar moedertaal is Arabisch 

Rosi 
o De meeste vakken van haar studie worden in het Engels gegeven. 

‘MA conflict studies is one of the jewels of the Utrecht university’. 

 

➢ Marie- Christine: 
o Wat is de verhouding van het Rosannafonds tot het UAF? 

➢ Anneke en Rosi: 
o De eerste 2 jaar is er intensief samengewerkt met deze grote 

landelijke organisatie. Het Utrechtse Rosannafonds  kreeg steun en 
juridische adviezen. Er is nog goed contact maar minder,het UAF is 
groter, kapitaal krachtiger en nationaal opererend, in tegenstelling 
tot het Rosannafonds. 

 

➢ Monique: 
o Is het Rosannafonds alleen voor vluchteling studenten? 

Anneke: 
o Zeker niet, alle vrouwen kunnen in aanmerking komen voor een 

beurs, mits ze voldoen aan de criteria. De aanvragen komen wel 
voornamelijk uit de hoek van de vluchtelingen, nauwelijks van in 
Nederland geboren vrouwen. 

 

Omdat er geen vragen meer zijn dankt Corrie Anneke Rosi en Maha heel 
hartelijk voor de mogelijkheid om zo met elkaar in contact te zijn geweest en 
spreekt de hoop uit elkaar binnenkort in Utrecht in levende lijve te kunnen 
ontmoeten en geeft het woord aan Ria presidente: 

➢ Ria is heel blij dat er zoveel verdiepende en interessante informatie is 
uitgewisseld deze avond en deelt mee dat het haar enorm veel plezier 
doet  dat ook voor 2022  de commissie Sociale Doelen het Rosannafonds  
heeft uitgekozen voor een donatie. Zij overhandigt  Anneke en Rosi 
symbolisch de check ter waarde van 2500 euro. 



De heel blije en merkbaar emotionele reactie van Anneke en Rosi op 
deze  grote verrassing voor hen, ontroert ons allen. 
 

Ter afsluiting van deze wel heel bijzondere avond dankt Ria allen en brengt een 
toast uit op onze gezondheid het komende nieuwe jaar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      
 
    
 
      

 
   

 
                                                                
                                                  
 
 

  
 

 
 

 

 

                                                                               



 

                                        

 

 

 

 


